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Møde i SciTech-Tinget – 24.04.2023 
 

Deltagere: 30 
Mødeleder/referent: Christian Haaber Rasch (tovholder for SciTech-Tinget) 

Dagsorden: 

1. Kort velkomst (v. Christian) 
2. Foreningsrunde: Hvad rør sig i jeres forening? (v. alle) 
3. Opfølgning på udvikling af studieportalerne (v. Matilde Kjeldal Jørgensen, Vejledning og 

studieinformation) 
4. Evt. (v. alle) 
5. Næste møde (v. Christian) 

 

1. Kort velkomst (v. Christian) 
Velkommen! Gennemgang af dagsorden. 
 

2. Foreningsrunde: Hvad rør sig i jeres forening? (v. alle) 
RUS1 Navitas  
I gang med planlægning af studiestarten. Dialog med Finn om sammenlægning af 
tutorforeninger. Masser af tutorer i foreningen. Det kører. 
 
RUS A 
Er stille og roligt gået i gang med planlægning af studiestart. Mangler tutorer; er kun 12. Hvis 
nogen, der tidligere har gået på Adgangskursus, har lyst til at være med i RUS A, er de meget 
velkomne. Mangler at evaluere seneste studiestart. Møde med studiestartskoordinatorerne 
(Anne-Mette og Anne) og Mette Ramsing i næste uge. 
 
MoGenS 
Har netop været på studietur til København; stor succes! Besøgte Lundbeck. Er ved at slå sig 
sammen med MMF, men kan ikke afsløre det nye navn endnu. 
 
Alkymia  
Bar hver fredag. Masser af gæster. Kapsejlads på fredag. 
 
FUT 
Træner op til Kapsejlads, så sejren fra sidste år kan gentages. Leder efter nyt lagerlokale på 
Katrinebjerg, da de mangler plads. Er i dialog med Finn omkring det. Vil rebrande semesterfest 
for alle ingeniører. 
 
TKM 
Er lige kommet hjem fra tutortur. I gang med lokalebooking, booke forelæsere osv. til 

https://pure.au.dk/portal/da/persons/christian-haaber-rasch(68064afd-8a04-4c5d-bbac-2266c21f7450).html
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studiestart. Var med til tutorkursus i sidste uge. Det fungerede godt med cases, og især de nye 
tutorer fik noget ud af kurset. 
 
RUS1 Katrinebjerg 
Fokus er på koordinering af studiestarten. Mange møder om sammenlægningen af 
tutorforeninger; mangler noget konkret, så afventer pt næste udmelding. Derudover kører det.  
 
CIVILT 
Lidt det samme som RUS1 Katrinebjerg. Fuld gang i planlægningen. Er lige kommet hjem fra 
hyttetur.  
 
Nanorama 
Fredagsbar hver fredag. Afholder fødselsdagsfest d. 12. maj: 18 år. Fællescamp med 
TAAGEKAMMERET til Kapsejladsen i år. 
 
SIGMA 
Snart ekstraordinær generalforsamling pga. ny kasserer. Har sammen med de andre faglige 
foreninger været til studenterforum med Kristine og dekanen. Nyt møde på tirsdag. 
 
UNF Aarhus 
Ny bestyrelsesperiode og ny sæson med workshops og studieture, alt sammen med det formål 
at rekruttere nye studerende (gymnasieelever) til de naturvidenskabelige uddannelser.  
 
RIA 
Ser frem mod studiestart. Ellers ikke det store. 
 
Biologitutor 
Er i gang med at planlægge introugen. Problemer i begyndelsen med, at der ikke var nok 
tutorer, men det endte godt. 
 
BFU 
Har fået nyt medlem, så er nu seks-syv stykker. Har afholdt projektseminar med over 100 
studerende, som har fået god feedback.  
 
BIOGAS 
Holdt fest i fredags: 44-års fødselsdag – tema med de syv verdenshave. Løb tør for alkohol 
tidligt. De nye studerende drikker masser af drinks, men ikke ret mange øl. Nye tider, nye 
drikkevaner.  
 

3. Opfølgning på udvikling af studieportalerne (v. Matilde Kjeldal Jørgensen, Vejledning og 
studieinformation) 
Se Matildes slides i Sharepoint. 
 
Fortsættelse af projektet om optimering af studieportalerne på Nat og Tech. 
Siden seneste møde i SciTech-Tinget, hvor Matilde også holdt oplæg og hvervede folk til 

https://aarhusuniversitet.sharepoint.com/:p:/r/sites/NAT-TECHTeamProKomVEST/_layouts/15/Doc.aspx?sourcedoc=%7BBD3A12C7-93E2-4123-83B0-90098B0C4747%7D&file=Optimering%20af%20studieportaler_24.04.23.pptx&action=edit&mobileredirect=true
https://aarhusuniversitet.sharepoint.com/:p:/r/sites/NAT-TECHTeamProKomVEST/_layouts/15/Doc.aspx?sourcedoc=%7BBD3A12C7-93E2-4123-83B0-90098B0C4747%7D&file=Optimering%20af%20studieportaler_24.04.23.pptx&action=edit&mobileredirect=true
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brugertest, er der blevet afholdt én brugertest med tre personer.  
 
Matilde gennemgår den feedback, der er indsamlet indtil videre, og viser et udkast til ny 
menustruktur på studieportalerne. 
 
Input til ny menustruktur: 
- Vigtigt med fokus på indeksering og brug af undersider, så man ikke sletter for mange og 

ødelægger forståelsen/navigationen 
- Spørgsmål: ”Hvad tror I, der er under menupunktet ’Hvad gør du hvis…’” 

Svar: Hvis du bliver syg.  
Hvis du plagierer.  
Hvis du skal til reeksamen.  
Noget om SU.  
Hvis du er i tvivl om studiet.  
Hvis du skal ha’ fat i en studievejleder.  
Noget om boligstøtte og ungdomsbolig.  
En slags Q&A; overskriften er uklar – ville ikke klikke på det.  
Den siger ikke noget om, hvad der er derinde, så ville ikke gå derind.  
Nogen vil klikke på den, andre vil hellere bare google sig frem. 
Alle forventer alt det indhold, Matilde nævner. 
Opfattelsen er, at hvis AU har en ”løsning”, så kan den findes på studieportalen. 

- ’Studieregler’: Fedt, hvis den henviser til det samme som ’Hvad gør du hvis…’ 
- Lav gerne endnu mere udtømmende lister, fx om de forskellige typer medarbejdere. Hvad 

laver en UA fx? 
- Det er forvirring omkring, hvordan de mange forskellige sites på AU hænger sammen. 

Hvordan hænger fx institutternes sider sammen med fakultetets sider og med 
studieportalerne? Der er en forventning om, at man kan finde stort set alt på 
studieportalerne. 

- Ingen har set indholdet under ’Karriere’. 
- Der er et ønske om mere synligt og opdateret foreningsindhold under ’Studiemiljø’ 
- Generel tilslutning til idéen om et indeks. 
- Idéer til indhold på studieportalernes forsider: Mest besøgte sider. FAQ. Nyheder (som 

nogen ser, men langt fra alle). 
- Der er for mange punkter i udkastet til den nye menu. Den er svær at overskue. Nogle er 

enige, mens andre mener, at det er godt med flere, tydelige valg/veje videre.  
- Man skal være skarp på overskrifterne – hold dem korte og præcise. 

 

Planen er nu, at der arbejdes videre på en ny menustruktur, samt at både navigation, indhold 
og sprog på studieportalerne får en overhaling (i etaper). 
 
Det er fra AU’s side besluttet, at studieportalerne skal anvendes udelukkende til ”statisk, 
studieadministrativt indhold”, hvilket laver en naturlig grænse for, hvad og hvor meget indhold, 
der skal være på studieportalerne. Fx skal der ikke ligge fagspecifikt indhold på 
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studieportalerne. 
 
Det er Studieadministrationen på Nat-Tech, der står bag indholdet, men der er også i mindre 
grad indhold fra hhv. AU og instituttet. Det er en kompleks størrelse, og netop derfor er det 
vigtigt, at studerende og medarbejdere ved, hvad studieportalerne skal bruges til, og hvilken 
type indhold, man kan finde dér. 
 

4. Evt. (v. alle) 
MoGenS 
Sponsoraftaler: Svært med IDA og Magisterforeningen; de forlanger meget. Kan vi lave fælles 
front foreningerne imellem?  
Skriv til Kristine og/eller Kim Kusk Mortensen (uddannelseschef) og hør, hvor langt de er i 
udviklingen af fælles retningslinjer for (og evt. hjælp til) sponsoraftaler. 
 
RUS1 Navitas 
Har for nylig været til studenterforummøde med Finn, hvor man bl.a. snakkede om SciTech-
Tingets rolle i forhold til det nye studenterforum. Fortsætter SciTech-Tinget? 
Som udgangspunkt fortsætter SciTech-Tinget (efter aftale med Kristine og Finn), idet SciTech-
Tinget er en forening for foreningernes skyld med fokus foreningsliv og det at drive en frivillig 
studenterforening. Kristine og Finns studenterfora handler om at skabe en 
kommunikationskanal mellem studerende og ledelse via de faglige foreninger (selvom man på 
Tech inviterer alle foreninger). SciTech-Tinget og de to nye studenterfora er derfor ikke 
modsætninger. Alle studenterforeninger på Nat og Tech er velkomne i SciTech-Tinget, men det 
er helt frivilligt at deltage.  
 
BIOGAS 
Efterspørger fælles retningslinjer for fester. Hvor finder man det? Der står ikke noget på 
hverken fakultets eller instituttets hjemmesider.  
Skriv til Kristine, der tidligere har luftet idéen om et fælles retningslinjer.   
 
RIA 
Hvordan bliver vi synlige hos de studerende? Arbejder meget på synliggørelse, fx en ny 
hjemmeside, men det er dyrt. RIA er ikke specielt synlige på Navitas; der er en klar 
Katrinebjerg-skævvridning. Er en del af studiestarten, men det er ikke nok. Svært at holde 
kontoret på Navitas åben.  
Der bliver foreslået goder/bedre forhold for de frivillige i RIA, fx gavekort til Stakladen.  
Synliggørelse i løbet af semesteret. 
Samarbejde med tutorforeninger og evt. andre.  
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5. Næste møde (v. Christian) 

Datoer for de næste fire møder i efteråret 23 og foråret 24 bliver meldt ud i løbet af 
sommeren. Christian forsøger at ramme uden om andre stormøder og foreningsrelaterede 
events. 
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